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Protokół nr XVII / 2015  
z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia 29  grudnia 2015r.  

 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 
Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, 
kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 
zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 
b) zatwierdzenie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 2 grudnia 2015r. 

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 2 grudnia br. oraz z 
działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. - poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony  Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027 . - 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony  Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2027: 

a) wystąpienie Wójta Gminy w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
c) odczytanie ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw budżetu, 
d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, 
e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zblewo na 2016r: 
a) wystąpienie Wójta Gminy w sprawie projektu budżetu, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
c) odczytanie ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw  budżetu, 
d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

8. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Gminy w 2015r.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2016r.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Zblewo do współpracy partnerskiej na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Zblewo . - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny oraz Opieki 
nad Dzieckiem i Rodziną w Gminie Zblewo na lata 2016-2018  - poprzedzone stanowiskami 
Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w gminy Zblewo na 2016r.oraz zasad wynagradzania członków 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  - poprzedzone stanowiskami 
Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania  narkomanii w 
gminie Zblewo na 2016r.  - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn  - poprzedzone 
stanowiskiem  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego - 
poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony  Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
16. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
17. Wolne wnioski i zakończenie.  

 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył  XVII sesję Rady Gminy Zblewo.  Powitał 
Panie i Panów  Radnych,  Pana Wójta, Panią Skarbnik, Pana  Sekretarza, Księdza proboszcza z 
Pinczyna, Radnych Rady Powiatu, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych gminy, 
dyrektorów szkół, sołtysów, przedstawicieli Kół Gospodyń Wiejskich, członków Rady Gospodarczej 
przy Wójcie Gminy, przedstawiciela LZS, media, aktywistów społecznych,  komendanta Posterunku 
Policji, Komendanta Gminnego OSP,  Przedstawicielkę Izby Rolniczej, Kierownika Zakładu 
Komunalnego.  
Stwierdził, że obrady  są prawomocne gdyż na 15 Radnych obecnych jest 14  Radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni porządek sesji otrzymali z odpowiednim 
wyprzedzeniem, na więcej jak 7 dni przed sesją wpłynął wniosek Pana Wójta o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Powiatu Starogardzkiego. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek pana Wójta o wykreślenie z porządku obrad 
punktu dotyczącego podjęcia uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu wsi Radziejewo uchwalonego  uchwałą nr 
XXX/295/09 Rady Gminy Zblewo z dnia 16.10.2009r. Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Innych uwag do porządku sesji nie zgłoszono i Radni jednogłośnie przyjęli przesłany porządek sesji 
wraz z zaproponowanymi zmianami. 
Za przyjęciem protokołu z sesji dobytej dnia 2 grudnia  br. głosowali wszyscy Radni. 
 

Ad.2 
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 2 grudnia br. oraz z działalności 
w okresie międzysesyjnym. 
Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Informację Radni otrzymali, a Wójt Gminy uzupełnij je tylko o sprawy, które miały miejsce w ostaniem 
czasie.  
Do przestawianej informacji Radni nie zgłosili uwag. 
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p.A.Makowski – Kierownik Posterunku Policji w tym miejscu podziękował Panu Wójtowi, Panu 
Przewodniczącemu Rady Gminy oraz Radnym  za wkład w podniesienie bezpieczeństwa na terenie 
naszej gminy i pomoc finansową przy  zakupie  samochodu dla posterunku Policji 
p.H.Kinowski – Komendant Gminny OSP podziękował  Panu Wójtowi i Radzie za pomoc finansową 
przy zakupie samochodu dla jednostki  OSP Zblewo. 
  
Ad.3 
Interpelacje i wnioski Radnych. 
Radna p.S. Cherek odczytała interpelację dotyczącą nowego finansowania dróg lokalnych.  
W trakcie czytania Przewodniczący Rady Gminy przerwał Radnej czytanie zadając pytanie, jak brzmi 
interpelacja? 
Radna p.S. Cherek kontynuowała odczytywanie interpelacji. Interpelacja w załączeniu do niniejszego 
protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy to jest wniosek, czy interpelacja? 
Radna p.S. Cherek odpowiedziała,  że jest to interpelacja.  
Radny p.J.Schűtzmann poinformował, że mieszkańcy Bytoni zwracają się do niego z pytaniem, co 
dzieje się z projektowaną budową na terenie naszej miejscowości kanalizacji.  Tyle co wiem  
dokumentacja jest gotowa i można by było poczynić dalsze czynności. Proszę Pana Wójta o zajęcie 
stanowiska w  tej sprawie i przybliżenie terminu realizacji tej inwestycji. 
Wójt Gminy odpowiedział, że ta inwestycja jest dla nas priorytetem. Dokumentacja jest sporządzona i 
termin realizacji chcielibyśmy aby był jak najszybszy, natomiast zakres finansowy opiewa na aż 18 mln 
zł. W wieloletniej prognozie finansowej  przełożyliśmy tę inwestycję aż na 2018r. Natomiast ten 
scenariusz może być różny. Jeśli będzie taka opcja korzystna, to być  może realizacja będzie w 2017r. 
i w tym kierunku będziemy chcieli iść.  Jest obecny mecenas Adam Gautier, który się zajmuje 
odzyskaniem podatku vat i wariant optymistyczny jest brany pod uwagę.  W formie rezerwy 
przyjęliśmy to zadanie do realizacji na 2018r, ale brana jest opcja realizacji w 2017r.   
Radny p.M.Drawski poinformował, że mieszkańcy ul. Kościerskiej składają wniosek o przejście dla 
pieszych na drodze nr 214, na której    jest bardzo wzmożony ruch samochodowy. Przez jezdnię tę 
codziennie przechodzą dzieci idące do szkoły oraz inne osoby idące w kierunku centrum Zblewa.   
Chodzi o to, że jest taka barierka  dla samochodów i dzieci się tam boją chodzić, jest tam bardzo 
niebezpiecznie. 
Wójt Gminy odpowiedział, że sprawdzimy to i wystąpimy z odpowiednim pismem do  Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Myślę, że nie powinno być z tym większego problemu, bo jest to  w trosce o 
bezpieczeństwo.  
Radny p.S. Fojut powiedział, że był z rolnikiem z Karolewa dwa tygodnie temu, prosił o wyrównanie 
odcinka drogi w Karolewie, jest to pan Konieczka oczywiście. Pan Wójt obiecał że będzie to w jak 
najszybszym czasie zrobione i jak do tej  pory nie jest. Jadąc  dzisiaj na sesję  kolega rolnik do mnie 
dzwonił i prosić żeby  się tą sprawą  zająć. 
Wójt Gminy wyjaśnił,  że ta sprawa dla niego była priorytetowa, przekazał ją osobie która zajmuje się 
drogami i  nie wie, na tą chwilę nie potrafi  powiedzieć dlaczego ta droga nie została zrealizowana. 
Dodał, że wyciągnie wnioski.  
Radny p.J. Czubek  odnośnie raportu ds. dróg i oświetlenia, konkretnie oświetlenia w Borzechowie 
powiedział, że jest ulica Wczasowa, Wichrowe Wzgórza, Spacerowa, Zamkowa. Tylko Pan Wójt wie, 
że problem jest w tym, że niektóre osiedla, drogi są dopiero nowe a już są lampy. Oczywiście bardzo 
dobrze że będą, ale  rozchodzi mi się o Zagorowo, że nie zostało włączone Zagorowo do tego, a wie 
Pan że nie raz rozmawialiśmy i mieszkańcy bardzo prosili o chociaż dwie- trzy lampy. Prosiłbym 
bardzo  żeby to  ująć. Ponadto chciałbym się zorientować chociażby, bo nie dostałem odpowiedzi, 
chociażby jak wygląda czasowo kanaliza w Borzechowie, bo wiem że kończą się dofinansowania 
niedługo i  nie wiem jaka jest szansa, czy jest szansa, bo mieszkańcy  często się o to pytają. 
Pan Sekretarz odpowiedział, że odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, czyli trzy odpowiedzi 
pisemne są przygotowane i p.Alicja je Radnemu przekazała. Odnośnie kanalizacji napisane jest tak, 
że zarówno Borzechowo jak i Mały Bukowiec są ujęte w aglomeracji Zblewo. Jeśli chodzi o projekty 
budowlane na tą chwilę Borzechowo nie posiada takiego projektu. Napisaliśmy również  w piśmie, że 
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w perspektywie 2014-2020 dalej  obowiązuje wskaźnik gdy gmina buduje sieć kanalizacyjną na 1 km 
sieci trzeba podłączyć 120 osób. Planujemy aby w roku 2017 przystąpić do projektowania w 
Borzechowie. Napisaliśmy również w odpowiedzi, że w roku 2016 ponownie przeanalizujemy ilość 
osób, które zamieszkuje Borzechowo w przełożeniu do planowanej budowy sieci kanalizacyjnej, do 
konkretnych ulic i połączeniem ze Zblewem. Borzechowo będzie przedmiotem analizy w 2016r. Taka 
jest odpowiedź na interpelację  Radnego.  
Radny p.R.Rambowski poinformował, że 30 grudnia złożył wniosek mieszkańców o wybudowanie 
chodnika  przy ul. Słonecznej w Zblewie. W czerwcu ponowiono ten wniosek i co dalej  w tej sprawie? 
Na ostatniej sesji Rady Gminy Pan Wójt obiecał, że dojdzie do spotkania : Starosta, Wójt i Radni  
wybrani przez Wójta i co w tej sprawie zostało  zrealizowane? Chciałem się jeszcze zapytać, bo Pan 
wszędzie ogłasza o budowie parku, a czy nie byłoby warto  wpierw rozpocząć od wykupu, czy 
zobowiązań na łąki, o wykupie tych łąk, bo nie wiem czy zgodzą się rolnicy sprzedać te łąki? Od ul. 
Kościerskiej do ul. Północnej jest około 10 - 8 ha. Następnie Radny zapytał jeszcze, ile do 
dzisiejszego dnia złożono wniosków o przyłącza na gaz?  
Wójt Gminy  odpowiedział, że te wnioski są mu znane, ta ul. Słoneczna także od ubiegłego roku. 
Odnośnie parku to  jest koncepcja parku rekreacyjnego między starą częścią Zblewa a Osiedlem.  
Zostało to zlecone  studentom  z Tucholi, mieli się tym zająć aby taką koncepcję opracować. Ja zdaję 
sobie doskonale sprawę z tego, że będzie to związane z wykupem ziemi. Na ten temat rozmawialiśmy 
w panią   Ritą Gollus. W tym wymiarze w jakim się da będziemy rozważać dalej, ale wpierw chcieliśmy 
mieć taką koncepcję. Ta koncepcja tak naprawdę nic nie kosztuje, a chcemy w  sposób  taki 
miarodajny zobaczyć wpierw, a potem do tematu podjeść w 2016r.  
p.R.Gollus poinformowała, że zaczęliśmy zbierać wnioski od początku grudnia i na dzisiaj  jest około 
150 wniosków. Zobowiązała nas Spółka Gazownicza do  zebrania w zasadzie 600 wniosków, ale 
jeżeli nie będzie przedsiębiorców. Ale wiemy że też są przedsiębiorcy zainteresowani podłączeniem 
gazu i jakby 200 wniosków, które w tych granicach posiadamy,  bo 150-160 wniosków, myślę że na 
dzień  dzisiejszy nam załatwia temat żeby się Gdańska Spółka Gazownicza zainteresowała się tym 
tematem i zaczęli już  przygotować koncepcję zasilenia w gaz gminy Zblewo. 
Wójt Gminy odnośnie ul. Słonecznej powiedział, że była weryfikacja wszystkich wniosków, bo takie  
były też  podstawy działań i priorytet był określony przez Wójta w zarządzeniu i z tego co Pan 
Sekretarz mi przed chwilą przekazał odpowiedzi miały być udzielone  w 100%. Jeśli  Pan nie  otrzymał 
to zaraz się zorientuję i sprawdzimy to. 
Radny p.J. Czubek jeszcze raz zapytał Pana Wójta w sprawie oświetlenia.  
Wójt Gminy  odpowiedział, że została powołana specjalna komisja, żeby zająć się  tą problematyką 
oświetlenia na terenie naszej gminy. Z racji tego, że właścicielem oświetlenia  jest Energa Oświetlenie 
mamy ograniczone pole manewru i dlatego poszedłem w tym kierunku, żeby zasygnalizować te 
miejsca gdzie jest potrzeba doświetlenia. Tam na Zagórowie przy przystanku takie oświetlenie 
jednostkowe jest, lampa została postawiona. Komisja natomiast jest od tego, przewodniczącym jest 
p.D. Szpręga  i jest pokazany schemat jak to w następnych latach ma wyglądać. Chciałbym, aby 
lampy były wszędzie, bo jest wiele osiedli niedoświetlonych. Wszystkich tutaj nie pogodzimy i dlatego 
jest ta komisja  i w porozumieniu z radami sołeckimi i mieszkańcami, żeby jakieś konstruktywne 
wnioski wy sygnalizować. Prace trwają. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że wszyscy Radni otrzymali raport  komisji  ds. dróg i oświetlenia właśnie po 
to, żeby jeszcze przyjrzeć się temu  co zostało wytworzone w ramach naszych prac. Obowiązujące 
potrzeby w każdym sołectwie są wyspecyfikowane i właśnie dlatego puściliśmy to do Państwa 
Radnych po to, żeby każdy jeszcze raz się przyjrzał temu. Były takie sytuacje, że nie wszyscy 
uczestniczyli w spotkaniach. Po to puściliśmy to, aby jeszcze raz zweryfikować,  te pięć  priorytetów 
drogowych i wszystkie oświetlenia. Jeśli chodzi o lampy to w samym Zblewie brakuje 68 lamp, w 
Pinczynie 114 i można by było tak mnożyć, bo każdy zgłasza swojej uwagi. Mamy tych lamp dużo, a 
jedna lampa kosztuje średnio 7.000zł. Jak to będzie w rzeczywistości to zobaczymy, na pewno trzeba 
przystąpić jeszcze  do wyboru priorytetów i do projektowania.  
Radny p.S. Fojut zapytał Pana Sekretarza, ponieważ jest utwardzenie drogi na odcinku Piesienica – 
Biały Bukowiec i Wójt obiecał, że zrobi 200 metrów,  natomiast na zebraniu wiejskim docelowo było 
tak,  żeby to zrobić tam gdzie  autobus  zawraca, koło  p. Barczewskiego. Jest to odcinek gdzieś 800 
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metrów, czy 900.  Więc nieścisłość się wkradła w tym raporcie, bo pisze tak „ Utwardzenie drogi na 
odcinku 200 mb płytami jomb, pozostały odcinek drogi 1460 mb utwardzenie tłuczniem.  Czy  pan 
Sekretarz już przeglądał ten raport?  
Pan Sekretarz odpowiedział, że ten raport jest pokłosiem tych dokumentów, które mamy zebrane w 
trzech segregatorach z pracy Komisji. Jeżeli jest taka uwaga to jeszcze raz przejrzymy. Właściwe o to 
chodzi, żeby nam zwrócić uwagę, bo jeżeli tak było rzeczywiście to zweryfikujemy to. Po to puściliśmy 
to, aby jeszcze poprawić, jeżeli są błędy oczywiście. 
Przewodniczący Rady Gminy  zgłosił wniosek odnośnie ul. Borzechowskiej, tam  mieszkańcy 
strasznie narzekają na jakość nawierzchni, szczególnie teraz jesienią i czy tam są jakieś plany? 
p.Z.Hoffmann- mieszkaniec ul. Borzechowskiej odpowiedział, że pan Tworek zgodnie z umową 
przywiózł tłuczeń, ale zabrakło do końca ulicy. Od 5 stycznie przyszłego roku  systematycznie będzie 
dowoził tłuczeń w takiej ilości ile trzeba tego tłucznia dowieść. Pan Tworek zrobił to bardzo solidnie. Z 
wykonawcą jest ustalony termin. Ta droga faktycznie  jest w stanie fatalnym, ale jest już 150 metrów 
tej drogi zrobione i sukcesywnie będzie dowożony tłuczeń.  Między 5 a 8 stycznia przyjadą trzy 
wywrotki i będzie zrobione 200-300 metrów. Systematycznie ta droga będzie robiona aż do miejsca, 
które wskażę. Wiadomo, że nie pójdzie pod górkę ale  tam gdzie są mieszkańcy. Faktycznie jest tam 
dużo mieszańców, powstała firma   Boś Met, jest około 110 pracowników i rano czy wieczorem 
przejeżdża tą drogą około 100 wozów osobowych. Jest tam więc ruch samochodów bardzo duży. 
Stopniowo w uzgodnieniu z p.Tworkiem będzie to wszystko wykonane.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, do którego  momentu  to dojdzie, do którego miejsca? 
p.Z.Hoffmann odpowiedział, że do  p.Bogusława Cejra. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał Pana Wójta czy potwierdza  naprawienie drogi do Pana Cejra? 
Wójt Gminy poinformował, że  w porozumieniu z mieszkańcami przedstawicielem mieszkańców jest 
p.Zenek Hoffmann, który się podjął tego dzieła, żeby przy współpracy z Urzędem Gminy to 
zrealizować. To jest inicjatywa społeczna p.Hoffmanna.  
p.Z. Hoffmann dodał, że gdyby  było zrobione do p.Bogusława Cejra to zadowoleni byliby wszyscy. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał jeszcze raz, czy będzie  zrobiona  do p.Cejra, czy  nie będzie? 
p.Z.Hoffmann potwierdził, że będzie zrobiona.  
Radny p.M.Kubik poinformował, że jest fatalny stan ul. Nadrzecznej w Pinczynie i jest prośba 
mieszkańców, żeby  tę  drogę  spróbować naprawić. Raz już wyrównano, ale są deszcze i jest zła 
jakość tej drogi. Ponadto Radny w imieniu mieszkańców „starego”  Pinczyna podziękował za chodnik, 
bo na ten chodnik Pinczyn czekał bardzo długo. Jest zrobiony i cieszymy się bardzo, bo jest bardzo 
ładnie zrobiony.  
Wójt Gminy poinformował, że ul. Nadrzeczną przyjmujemy do realizacji.  
 
Ad.4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. K.Surówka. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony  Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 
Stanowiska w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.S. Fojut poinformował, że zadał już to pytanie na spotkaniu z sołtysami ale zapyta jeszcze 
raz, czy wszystkie zadania, wszystkie prace które są  wykonywane  na terenie Gminy czy  są po 
prostu wszystkie zapłacone? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że wszystkie umowy, które mamy zawarte to dzisiaj kończymy płatności, 
a takie końcówki to  jeszcze jutro, na te umowy które są zawarte będą wszystkie zapłacone.  
Radny p.S. Fojut stwierdził, że na przyszły rok nic nie zostaje. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że zostaną te zadania, które miały być w przyszłym roku .  
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że pytanie Radnego było czy zadania, a nie umowy, tylko 
zadania, czy zadania wykonane  w tym roku są zapłacone lub będą do jutra zapłacone?  
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Pani Skarbnik odpowiedziała,  że wszystko co mamy, na co mamy zawarte umowy ja mam wszystko 
zapłacone, czy jutro  będę miała zapłacone. 
Radny p.K.Niemczyk zauważył, że część inwestycji przechodzi na przyszły rok. 
Wójt Gminy poinformował, że Pinczyn przechodzi na przyszły rok, Semlin przechodzi na przyszły rok i 
ul.Kościerska. Te trzy inwestycje przechodzą na przyszły rok.  
Radny p.S. Fojut zapytał, jaka to  jest kwota, ile przechodzi na przyszły rok ? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że 160.000zł  jest w Pinczynie na ul. Głównej,  90.000 na Kościerskiej i 
50.000 na Semlin –Semlinek. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy te pozostałe inwestycje, np. ul Kościelna w Zblewie jest 
zapłacone wszystko? 
Wójt Gminy odpowiedział że tak, że wszystko  jest rozliczone. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, a  asfalty w Miradowie? 
Wójt Gminy odpowiedział, że wszystko zgodnie z umową.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVII/90/2015 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.5 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. K.Surówka. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony  Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 
Stanowiska w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
Pani Skarbnik dodała, że w wieloletniej prognozie finansowej doszły zmiany w wydatkach, gdyż 
konieczne było podjęcie  zarządzenia w sprawie zmian w planie finansowym do  GOPS, nie wpłynie to 
na wielkość wydatków, tylko między paragrafami były przesunięcia.   
Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XVII/91/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027 w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.6 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2027: 
a) wystąpienie Wójta Gminy w sprawie wieloletniej prognozy finansowej: 
Wójt Gminy poinformował, że prognoza finansowa jak i cały budżet została przyjęta w wersji 
optymalnej.  Poszliśmy w takim scenariuszu  aby go zrealizować, po konsultacji z Panią Skarbnik, z 
Panem Sekretarzem, uwzględniając wydatki inwestycyjne, które kształtują się na poziomie ponad 4 
mln zł. Podeszliśmy to tego zagadnienia miarodajnie. Te inwestycje uwzględnialiśmy w   tym 
scenariuszu jakim otrzymali Państwo Radni. Tych inwestycji jest ponad 20. Nie ujmowałem 
wszystkich, każda inwestycja jest ważna, ale to są takie strategiczne, największe finansowo. 
Priorytetem jest oczywiście  dla nas ul. Gajowa, ul. Semlińska, hala widowiskowo – sportowa. Już z 
tego  miejsca chce wszystkich zaprosić na uroczyste otwarcie hali w czerwcu.  Ta hala to jest  taki  
priorytet w tym budżecie  do realizacji, będzie otwarcie w czerwcu. Jest także E22- ścieżka pieszo-
rowerowa przy naszej krajówce, będziemy ją chcieli realizować w trybie jak najpilniejszym. Myślę że 
korzystnie będzie się działo przy  drodze E22 i dodatkowo ul. Szkolna też ścieżka pieszo- rowerowa. 
Cały zakres inwestycyjny opiewa na kwotę ponad 4 mln zł, ale patrząc przez pryzmat chociażby  roku 
2015, gdzie zaplanowaliśmy tylko 400.000zł, czy 600.000zł  na realizację inwestycji drogowych, a 
wyszło 2.280.000zł., czyli  te środki  się pojawiają. Nie jest tak źle  i w tym budżecie ten optymistyczny 
wariant trzeba przyjąć, zawsze tych środków jest więcej, te dochody o 10-15 % się zwiększają.  To 
jest taki nasz priorytet zdań inwestycyjnych, żeby gmina się rozwijała. Drugim aspektem jest obniżenie 
zadłużenia, tak jak wcześniej deklarowałem, aby ten współczynnik zadłużenia był jak najniższy. Ten 
wariant, który tutaj podjęliśmy, kredyt w wysokości  1.600.000zł jest właśnie takim wariantem 
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optymistycznym, który będziemy chcieli zrealizować, który będzie wypływał pozytywnie na obniżenie 
wskaźnika tego zadłużenia. Ja podchodzę do tego wariantu budżetu i to wieloletniej prognozy 
finansowej optymistycznie. Zaprosiłem dzisiaj mecenasów p. Pawła Zielińskiego i p,Adama Gautier, 
aby kilka słów powiedzieli  na temat  odzyskania podatku Vat, żeby się zdeklarowali, że  są  realne 
duże szanse na to, żeby dochody zwiększyć i to zadłużenie zmniejszyć na przełomie tego roku.  
Druga  rzecz to mam tutaj bardzo dobrych pracowników merytorycznych takich jak Pani Skarbnik, jest  
Regionalna Izba Obrachunkowa, która ma nadzór nad tym budżetem i nam nic nie grozi. Mam prośbę 
do Szanownych Radnych, bo ten  wariant jest optymistyczny, opinia jest pozytywna  Regionalnej Izby 
Obrachunkowej żeby też  zaakcentować  i opinię pozytywną przyjąć   odnośnie już  budżetu.  
b)odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej:  
Pani Skarbnik odczytała uchwałę Nr 230/g291/F/II/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 24 listopada 2015r. opiniującą pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zblewo na lata 2016-2027.  Uchwała w załączeniu do 
niniejszego protokołu.  
c)odczytanie ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw budżetu: 
Radny p.K.Surówka odczytał ostateczną opinię  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów do 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027.  
Opinia w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej: 
Radny p.S.Fojut poinformował, że zabrakło mu w wieloletniej prognozie finansowej na 2016-2027 
drogi, która prowadzi do sortowni śmieci. Jak wiemy w gminie została powołana komisja, gdzie 
zastanawiamy się czy wyjść ze Związku Gmin „Wierzyca” czy nie, więc uważam, że zasadnym byłoby, 
aby ta droga została zrobiona. Jeśli gmina wyjdzie ze Związku Gmin i będzie sama tym zarządzała, ta 
droga będzie o wiele krótsza i na pewno  byłyby z tego tytułu mniejsze koszty i te śmieci mogłyby być 
jeszcze tańsze. Tej drogi mi w wieloletniej prognozie finansowej zabrakło. 
Radny p.K. Surówka zwrócił się do swojego przedmówcy, że my na razie nie wiemy czy wystąpimy, 
więc chyba  zbyt pochopnym wnioskiem byłoby planować jakieś pieniądze na drogę, która nie 
wiadomo czy będzie wykorzystana? 
Radny p.S. Fojut dodał, że ta droga  służy i tak mieszkańcom i te pieniądze w błoto by nie były 
wyrzucone.  
Radny p.K.Niemczyk powiedział,  że jeśli chodzi o wieloletnią prognozę finansową  to w pierwotnej 
wersji miało być zaciągnięcie kredytu przez  gminę prawie 3 mln, czy 2.800.000.  Po autopoprawce 
Pana Wójta, tak jak w roku 2015, w przyszłym roku będziemy zaciągać kredyt w wysokości  
1.600.000zł. Jeśli chodzi o wskaźnik zadłużenia, o których się tutaj tak dużo mówiło w okresie 
kampanii i mówi się nadal, gdyż już nie obowiązują, wskaźnik zadłużenia naszego, czyli długu do 
dochodu w 2013r. wyniósł niecałe 49%, w 2014r. – 50% z malutkim haczykiem, aktualnie mamy 46%, 
także oddłużamy gminę. Mimo zaciągnięcia nowego kredytu mamy niższy ten wskaźnik. Po 
zaciągnięciu  kredytu w 2016r. w kwocie 1.600.000zł ten wskaźnik ten opcji takiej aktualnej wyniesie  
49%, czyli będzie wyższy. Także ten wskaźnik będzie minimalnie wyższy, aczkolwiek to jest prognoza 
na razie taka ostrożnościowa, a te cięcia które tutaj zostały wyprowadzone jeśli chodzi o budżet to są  
środki, żeby nie zaciągać tego kredytu, mamy troszkę okrojone teraz środki na oświatę i na GOPS.  
Stąd pochodzą te środki, żeby wprowadzić mieszkańców w to chciałem  to powiedzieć.   
Wójt Gminy wyjaśnił, że  zadłużenie na  koniec 2016r. opiewa na kwotę  17.411.000. W 2015r. to 
zadłużenie wynosiło 17.750.000zł i ono relatywnie się obniża.  Jeśli mówiłem o dochodach, jeśli 
zatrudniłem tutaj kancelarie Pana Pawła  Zielińskiego, jeśli  jest całkiem optymistyczny wariant  i jest 
zasadne bo jest decyzja, że milion złotych będzie zwrotu vatu, że będziemy walczyć o schetynówkę, 
gdzie   będzie 1.200.000zł i też jest duże prawdopodobieństwo, według mojej oceny, że otrzymamy to 
jest 2.200.000zł.  Przeważnie to wygląda tak, że na przełomie roku ten dochód się zmienia o 10-15%. 
Proszę spojrzeć, że jeżeli dochód jest tutaj określony na kwotę 35.312.000zł i do tego 15% to jest 
około 40mln zł, czyli to zadłużenie spada poniżej 45%, czyli relatywnie jest tendencja spadkowa tego  
zadłużenia. Wydaje mi się, że taki optymalny wariant z Panią Skarbnik tutaj przyjęliśmy i są jeszcze 
inne oszczędności, o których  nie będę mówił.   



8 
 

Adwokat  Adam Gautier  przytoczył  uchwałę, która zapadła w sprawie ze skargi Gminy Zblewo. Jest 
to sprawa o sygnaturze IFSK.49/14 która zapadła przez Naczelnym Sądem Administracyjnym. W tejże 
sprawie Naczelny Sąd Administracyjny podjął uchwałę, która jest wiążąca wobec  wszystkich 
analogicznych sytuacji przy takim stanie faktycznym i wobec bardzo licznych rozbieżności, które 
wynikły z interpretacji indywidualnych, które były wydawane w tego typu sprawach dotyczących 
możliwości odliczenia podatki vat w sytuacji powierzenia określonego  mienia i możliwości odliczenia 
podatku vat z faktur zakupowych w sytuacji kiedy inwestycja dana została przekazana do gminnego 
zakładu  budżetowego, przy czym należy podkreślić, że ten gminny zakład budżetowy później 
prowadził sprzedaż opodatkowaną podatkiem od towarów i usług.  Istnieją  bardzo liczne wątpliwości, 
niektóre interpretacje były korzystne, inne nie, natomiast od chwili wydania tejże uchwały  Naczelnego 
Sądu Administracyjnego, które jest  orzeczeniem prawomocnym  i jest powszechnie   wiążące, mamy 
100% pewność, że gmina ma możliwość odliczenia podatku vat od tego typu inwestycji  i wobec 
powyższego jesteśmy obecnie  na etapie badania tych inwestycji, które gmina Zblewo wykonuje  i 
wykonywać będzie pod kątem przekazania ich do gminnego zakładu budżetowego i następnie 
przeprowadzenia sprzedaży opodatkowanej. W sytuacji kiedy te dwie przesłanki są spełnione mamy 
100% pewność iż mamy możliwość odliczenia tego podatku, co w konsekwencji jest to kwota około 1 
mln zł. i będziemy również badali pozostałe inwestycje żeby ustalić jaka to jest wartość. Stąd też 
uwzględniając całokształt oraz przyszłe inwestycje, które gmina będzie realizować to są sumy rzędu 
kilku milionów złotych.  Budżet ma sporą szansę aby z samego zwrotu podatku vat został 
podratowany, przy czym musimy założyć, że kilka  miesięcy cała ta akcja potrwa.  
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że przyszłe wydatki gminy Zblewo będą przekazane pod 
zakład komunalny, budżetowy, który będzie prowadził sprzedaż opodatkowaną i nieopodatkowaną, 
prawdopodobnie będą pod  rządami nowej ustawy, która  wchodzi chyba  w lipcu przyszłego roku, 
która obligatoryjnie mówi o zwrocie vatu. Natomiast pytanie tutaj sprowadza się do tego, co gmina 
Zblewo jest w stanie odzyskać od inwestycji dokonanych dotychczas cofając się ileś tam lat wstecz, 
nie wiem ile i jaka to  jest kwota, żebyśmy tę kwotę, ja rozumiem, że nie doprecyzujemy co do tysiąca, 
nawet  20-tu tysięcy, ale o jakiej kwocie rzędu mówimy   co z całym prawdopodobieństwem Panowie 
mecenasi mogą tutaj powiedzieć?  Ja po prostu tego nie chcę nazwać dzieleniem skóry na 
niedźwiedziu.   
Adwokat  Adam Gautier  wyjaśnił, że obecnie jesteśmy jeszcze na etapie analizowania i dokonywania 
szczegółowych wyliczeń i na  dzień dzisiejszy z tego co zostało już wyliczone przy tej dużej inwestycji, 
zgodnie z tym co mówi Pani Skarbnik, jest to kwota rzędu 2.100.000zł przy czym jeszcze 300.000zł 
możemy liczyć dodatkowo również, przy czym ostateczne wyliczenia jeszcze nie zostały dokonane.   
Pan Sekretarz dodał, że jutro zostanie złożona pierwsza weryfikacja deklaracji do Urzędu 
Skarbowego. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że możemy liczyć, macie wyliczone na 2.100.000zł. około 
2.000.000zł. 
Pani Skarbnik wtrąciła, że część z tego  trzeba będzie oddać do Marszałka. 
Pan Sekretarz celem uzupełnienia  powiedział, że mamy czas żeby złożyć korektę za rok  2011 do 31 
grudnia 2015r. i w tej chwili  jest ta korekta przygotowana wraz z pismem przewodnim, które zostało 
wcześniej uzgodnione z Panem Dorawą w Urzędzie Skarbowym, a jeszcze wcześniej, przed wigilią 
byliśmy w Urzędzie Skarbowych w ilości 4 osób na uzgodnieniach szczegółowych, jak to ma wyglądać 
w tym roku i w kolejnych latach.  
Wójt Gminy dodał, że analiza dotyczy jednej inwestycji w 2011r., a jeszcze 2012,2013,2014 rok i nie 
wiemy jaka to będzie kwota. 
Radny p.J. Czubek powiedział, że bardzo bym się cieszył jak byśmy odzyskali te pieniądze, ale na 
razie jeszcze ich nie mamy i także   nie dzielmy na razie skóry na niedźwiedziu. Mam jeszcze takie 
pytanie, bo oglądałem ten projekt budżetu i powiem szczerze, należę do komisji  kanalizacji i  powiem, 
że nie ma w tym budżecie żadnych  środków na bieżące roboty związane z wodociągami, nie ma w 
tym to co powinno być dla Borzechowa, gdzie musi być studnia głębinowa w najbliższym czasie. 
Odnośnie sportu było 110.000, a teraz jest 150.000zł i nie wiemy, czy w tej kwocie są koszty 
utrzymania boisk, oświetlenia, czy tak dalej. Dużo w tym projekcie jest, że w miarę  możliwości pisze, 
a wiadomo że w miarę możliwości, a nie zawsze te możliwości są. 
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Adwokat  Adam Gautier wyjaśnił, że od momentu wydania tej uchwały przez Naczelny Sąd 
Administracyjny ze skargi gminy Zblewo, o którym wspomniałem wcześniej, to już nie jest kwestia 
dzielenia skóry na niedźwiedzi. Do momentu wydania uchwały tak, bo  nie było 100 % pewności. 
Teraz już mamy 100% pewność i  okoliczność nie jest już w ogóle  kwestionowana  i to jest już 
przesądzone. Możliwe odliczenie jest, trzeba tylko złożyć stosowną deklarację. To nie jest już kwestia 
ocenna przez organ, czy uzna, czy nie uzna, czy odliczy, czy nie odliczy, to  jest tylko kwestia złożenia 
deklaracji. O czasu kiedy mamy tę uchwałę to jest przesądzone. 
Przewodniczący Rady  Gminy zauważył, że można do mniemać, że organ czyli Urząd Skarbowy  w 
Starogardzie Gdańskim zwróci tę kwotę w terminie 60 dni, bo taki ma czas, 25 dni, 60 lub 180.  
Pani Skarbnik wyjaśniła, że Urząd pisał o 60 dni.  
Radny p.S.Fojut zapytał, bo Pani Skarbnik mówiła, że jakąś tam część trzeba będzie oddać do  
Urzędu Marszałkowskiego, jaka to jest część, ile to trzeba będzie oddać?  
Pani Skarbnik odpowiedziała, że w granicy miliona należności głównej, a z odsetkami będzie walczyć, 
będziemy się starać nie oddawać, w granicy połowy, bo takie było dofinansowanie.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował że ma pytanie  bo wczoraj na Komisji Finansowej był 
Wicestarosta Kazimierz Chyła i tam były pewne deklaracje złożone ze strony Pana Wicestarosty 
reprezentującego Zarząd Powiatu mówiące o  ulicy Gajowej w Pinczynie, bo my teraz  w 
autopoprawce Wójta wyjmujemy 1.100.000 z tej  ulicy Gajowej zostawiając tam tylko 100.000 
pierwotnie było  1.200.000 przy zaciąganiu tego proponowanego wyższego kredytu i jak to się  ma do 
tych wczorajszych złożonych deklaracji, bo rozumiem że Pan Wicestarosta te deklaracje złożył, był 
umocowany do złożenia tych deklaracji?  
Wójt Gminy odpowiedział, że  poprosiłem Pana Starostę żeby przybył na to spotkanie na Komisję 
Finansów z dwóch powodów. Pierwsze żeby określić  zakres współpracy, a  po drugie ja 
zainicjowałem spotkanie z Panem Starostą, na które zaprosiłem p.S. Fojuta, p.J.Czubka i jeszcze 
innych Radnych żeby w nim uczestniczyli. Pan Starosta chciał  przyjechał też  w formie takich 
przeprosin, bo poprzednio bardzo się spieszył i nie mogliśmy się spotkać.  Te deklaracje padły na 
spotkaniu Komisji Finansów. Ta współpraca, to wsparcie ul. Gajowej  to  nie będzie duży zakres 
finansowy, bo zaledwie 10.000zł, ale za to otrzymujemy określone punkty i o to nam głównie chodziło. 
Ta deklaracja współpracy jest pewna, np.  odnośnie ul. Szkolnej jest między innymi to, że wpisuje nas 
jako Starostwo wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich „Zaprojektuj i wybuduj”. To 
zadanie nie było w budżecie, będzie  zainicjowane przez nas  i jest pełen akces Starostwa, żeby to 
było. To jest dofinansowanie po 50%, a  nie jak założenia Starostwa mówią, że 25% a gmina 75%. 
Jest ukłon ze strony Starostwa z tej przyczyny, że wcześniej była realizacja inwestycji  na terenie 
naszej gminy. Oni to uszanują  w ten sposób, że te 300.000zł dołożą i dlatego jest taki  ukłon. Druga 
kwestia dotyczy wykupu nieruchomości o której też mówiliśmy, że będzie podział po 50%, bo to też 
było na forum niejednokrotnie poruszane  i też  była deklaracja Pana Starosty. Pan Przewodniczący 
Rady i Radni mogą to potwierdzić, że ten wykup nastąpi po połowie. Ponadto wszystkie inwestycje, 
które będą realizowane jest dofinansowanie: 25%  Starostwo, a 75 % Gmina i jest  to układ jak  
najbardziej pozytywny.  
e)głosowanie nad projektem uchwały w sprawie  wieloletniej prognozy finansowej. 
Za podjęciem uchwały w wersji dostarczonej Radnych wraz z autopoprawkami  wprowadzonymi  
przez Wójta Gminy głosowało 8 Radnych i 6 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XVII/92/2015 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2027 w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zblewo na 2016r. 
a)wystąpienie Wójta Gminy w sprawie projektu budżetu: 
Wójt Gminy poinformował, że omawiając wieloletnią prognozę finansową mówił  również o projekcie 
budżetu, ponadto na komisjach o budżecie była mowa i jak są pytania to udzieli na nie odpowiedzi. 
Radny p.S. Fojut poinformował, że otrzymaliśmy  budżet, projekt budżetu na 2016r. Szanowni 
Państwo  analizując ten budżet, a chodzi o inwestycje, o  wykaz inwestycji do realizacji, proszę 
Państwa nie zobaczyłem ani złotówki, która ma być przeznaczona dla sołectwa Karolewo. Proszę 
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Państwa jest taka sprawa, most w Białym Bukowcu. Szanowni Państwo, ponieważ ten  most też nie 
został   tutaj ujęty, a jest to rzecz taka strategiczna ponieważ tym mostem rolnicy z Miradowa, z 
Białego Bukowca dojeżdżają do swoich pól. Ja  kilka miesięcy temu o tym właśnie mówiłem i 
zgłaszałem te problemy ponieważ rolnicy byli u mnie i o tym mówili. Był pan Wachowiak, który ocenił 
stan tego mostu i określi go jako bardzo zły stan tego mostu. Szanowni Państwo, niedawno rolnicy 
przyjechali do mnie i mówili słuchaj, most został naprawiony w ten sposób, że z jednej i drugiej strony 
mostu ustawiono znaki, wkopano dwa znaki 5 ton. No dziwię  się jak oni będą na te pola jeździć, jak 
będą mogli przejechać kombajnem, ciągnikiem, zwozić zboże, wywozić obornik itd.itd. Druga uwaga 
jest również. Jest droga która biegnie z Pinczyna do Piesienicy i to  jest też droga którą rolnicy 
dojeżdżają do swoich pól, Ci z Miradowa, Ci z Białego Bukowca. Szanowni Państwo, ja, Komisja 
Rolnictwa, ja głosowałem przeciw temu budżetowi, dlatego głosowałem, że tak ważna sprawa nie 
została ujęta w tych zadaniach. Dla mnie jest to naprawdę priorytetowa sprawa. Na komisji myśmy 
tam jeszcze więcej mówili, a już nie będę się tutaj powtarzał, natomiast o ten most nie wiem, myślę że 
tutaj kolega  Radny Jankowski, ponieważ są to mieszkańcy z Miradowa, należy zająć się tym mostem, 
myślę że również od kolegi Radnego  to wsparcie powinno być.  
Wójt Gminy odnośnie inwestycji w budżecie powiedział że ten budżet jest kwestią ruchomą  tak 
naprawdę. Ja starałem się podejść miarodajnie, żeby w każdym sołectwie coś  realizować, patrz przez 
pryzmat tego 2015r. Każde sołectwo ma coś zrealizowane.   Potrafię wymienić inwestycje w każdym 
sołectwie co zostało zrealizowane.   W Karolewie, ja rozumiem duże zaangażowanie Pana Radnego i 
się cieszę z tego, natomiast ten most jest dla mnie priorytetem, to  jest już sprawa bezpieczeństwa. 
On nie jest  ujęty w budżecie, ale z rezerwy Wójta, czy innych środków, realizacja tego mostu wynosi 
około 20.000zł   i my musimy go zrobić, czy mi się to podoba, czy nie. On będzie zrealizowany. Co się 
zaś tyczy inwestycji w Karolewie, z tego co wiem jest projekt  na chodnik przy drodze powiatowej, jest 
to zaaranżowane i to będzie zrealizowane, bo to też było obiecane, czyli w Karolewie też te inwestycje 
będą realizowane.    
Radny p.S. Fojut powiedział, że ma tylko takie wątpliwości, mamy tutaj inwestycje do realizacji, np. 
budowa drogi Semlin –Semlinek 129m, budowa instalacji CO w świetlicy wiejskiej w Bytoni proszę 
Państwa i myślę, że taki most, Panie Wójcie należałoby ująć w tym projekcie budżetu i  byłaby inna 
rozmowa. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że to jest moja wina, pewne przeoczenie, bo mogłem go ująć jak najbardziej, ja 
się do tego przyznaję z  Panem Danielem, z Panią Skarbnik, wnioski analizowaliśmy, natomiast my to 
zrealizujemy.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał Panią Skarbnik, czy ten budżet, projekt, który do nas trafił 
15 listopada z tym kredytem 2.800.000, teraz  po weryfikacji, po autopoprawce jest proponowany 
kredyt 1.600.000 czy przy proponowanej ustawie, prezydencki  wniosek wpłynął pod laskę 
marszałkowską odnośnie zwiększenia  kwoty wolnej od podatku na 8.000zł i bez propozycji projektu 
rekompensaty samorządom, czy tu nie nastąpi jakieś zachwianie finansów   publicznych w naszej 
gminie i czy ten budżet nie jest po stronie inwestycyjnej budżetem stąpania po bardzo cienkim lodzie? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy trudno określić jakie będą ewentualne straty, 
które poniesie za sobą ustawa. 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że w skali całej Polski jest szacowana kwota na prawie 7,5 mld. 
Skarbnik Gminy dopowiedziała, że na dzień dzisiejszy projekt budżetu został opracowany na 
wytycznych Ministerstwa, tych które były z listopada bieżącego roku, tak samo subwencje  i udziały 
gmin. Ostateczne kwoty będą w marcu i wtedy ewentualnie będziemy  je zmieniać. Ale na ten  
moment tej kwoty nie wolno nam ruszać, ja muszę do projektu budżetu wziąć takie kwoty jakie 
zaproponował w piśmie Minister.   
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, a gdzie wtedy będziemy ciąć? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że wtedy będziemy się zastanawiać.  
Wójt Gminy poinformował, że na razie  nie ma podstawy, jest to plotka i jak ja miałbym  bazować teraz 
co będzie w przyszłości w tym scenariuszu politycznym, to ten budżet musielibyśmy wziąć o 3- 4 
miliony większy od razu. Nie mogę tak podchodzić. Będą konsultacje społeczne,  a  póki co tego nie 
ma. Tutaj słusznie mecenasi podpowiadają, że jak można kształtować budżet póki coś jeszcze nie jest 
zadeklarowane. Nie można tego robić  i my w ogóle nie bierzemy tego pod uwagę.  
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Przewodniczący Rady  Gminy wyjaśnił, że zadał tylko  pytanie, czy jakby coś takiego weszło to czy to 
nie będzie stąpanie po cienkim lodzie?  
Adwokat P.Zieliński  poinformował, że budżet jest teraz uchwalany, a ustawa nie wyobrażam sobie, 
żeby zmieniała reguły finansowe w trakcie roku. Jeżeli ustawa wejdzie to najprawdopodobniej będzie 
obejmowała rok 2017 najwcześniej, bo samorządy w całej Polsce nie mogą być zaskakiwane czymś 
takim, że będą miały problemy budżetowe i że będą musiały znowelizować swoje budżety w trakcie 
roku. 
Przewodniczący Rady Gminy wtrącił, że oby  tak było. 
Adwokat P.Zieliński  dodał, że możliwe że zwiększy się, co za tym idzie  udział gmin w podatku PIT i 
CIT. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że tego w projekcie ustawy prezydenckiej nie ma.  
Adwokat P.Zieliński  poinformował, że jeszcze są konsultacje, jest  pierwsze czytanie, drugie czytanie, 
trzecie czytanie. 
Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził, że niektóre ustawy przechodzą bez czytania. 
Adwokat P.Zieliński   wyjaśnił, że wszystkie trzy czytania zawsze są. 
Radny p.J. Czubek ponownie zapytał Pana Wójta w sprawie wodociągów itd, czemu nie jest ujęte tam, 
czy akurat  wodociągi mają tyle własnych środków na postawienie nowej studni w Borzechowie?  
Pani Skarbnik wyjaśniła, że na wodociągi jest 80.000zł. 
Radny p.J.Czubek zapytał, czy może się dowiedzieć ile kosztuje taka studnia?  
p.J.Mańsk poinformował, że remont hydroforni w Borzechowie realizowany będzie z własnych 
środków Zakładu Komunalnego. 
b)odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej: 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę  Nr 229/g/221/P/II/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 24 listopada 2015r. opiniującą pozytywnie projekt uchwały 
budżetowej Gminy Zblewo na 2016r. oraz możliwość sfinansowania deficytu budżetowego. Uchwała w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
c)odczytanie ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw  budżetu: 
Radny p.K.Surówka odczytał ostateczną opinię  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów do 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zblewo na 2016r.  
Opinia w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
d)dyskusja nad projektem uchwały budżetowej: 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał Panią Skarbnik,  bo i przy wieloletniej prognozie finansowej i w 
tej chwili z tej dyskusji, która była odnośnie projektu budżetu, nie ma takiego  jasnego obrazu i to 
widać nawet w tej dyskusji, że nie wszyscy Radni są do tego przekonani, że ta wersja jest najlepsza z 
możliwych. Co się stałoby gdyby na przykład  Rada Gminy tego budżetu  nie uchwaliła  i jakie są 
sankcje, jeżeli są jakieś sankcje, jak musi następnie postępować Rada Gminy, jeżeli by się zdarzyło, 
że ten budżet nie zostanie dzisiaj uchwalony, tylko usiądziemy sobie jeszcze raz i to wszystko 
poprzerabiamy, bo jest wiele takich zastrzeżeń w tym sporcie, w tych inwestycjach drogowych, jest ten 
most gdzieś tam w Karolewie, są inne  sprawy? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych Rada Gminy jest 
zobowiązana uchwalić budżet do  końca roku budżetowego poprzedzającego rok budżetowy. W 
uzasadnionych przypadkach do końca stycznia roku budżetowego. Jeżeli Rada Gminy nie uchwali  w 
roku poprzednim  budżetu, to od 1 stycznia pracuje na projekcie budżetu. 
Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził, że to nieuchwalenie budżetu na przyszły rok nie wiąże Panu 
Wójtowi rąk. 
Pani Skarbnik potwierdziła to i dodała, że teraz niech się mecenasi wypowiedzą bo WPF został 
uchwalony? 
Radny p.M. Reszka zapytał,  jak można uchwalić WPF a nie uchwalić budżetu, skoro to jest to samo?   
Przewodniczący  Rady Gminy  powiedział, że WPF się uchwala łącznie z budżetem, praktycznie co 
sesję jest uchwalany WPF i modyfikacje WPF. Być może byśmy mogli usiąść razem w szerszym 
gronie i przedyskutować ten budżet?  
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Mecenas p.A.Gautier wyjaśnił, że według jego oceny koniecznym jest przegłosowanie tego projektu 
budżetu, który już został sporządzony, tak, czy inaczej? 
Przewodniczący Rady Gminy zgodził się z przedmówcą, bo został wniesiony do porządku obrad i jak  
najbardziej musi być głosowany, ale ja tylko mam takie pytanie, co się stanie jeżeli załóżmy będziemy 
kierowali się powiedzmy bezpieczeństwem finansowym i powiemy sobie: uchwalmy ten budżet 
powiedzmy w połowie stycznia? Usiądziemy z Panem Wójtem, ze służbami i spokojnie to 
przedyskutujemy, bo widać z tej dyskusji, że pewne są uwagi. 
Wójt Gminy przeprosił Pana Przewodniczącego stwierdzając, że te argumenty odnośnie Karolewa  
mostu i  sportu, gdzie jest niedoczytane bo tam jest 150.000zł,  do mnie kompletnie nie przemawiają. 
Na komisjach było to analizowane itd. i nie wiem do czego tutaj zmierzacie, przepraszam najmocniej?  
Natomiast  to trzeba przegłosować i jeśli nie wyjdzie to wtedy będziemy  się zastanawiali, a nie 
insynuować,  że ten budżet nie wyjdzie. Proszę przegłosować ten budżet, a jak  nie wyjdzie to wtedy 
pomyślimy.   
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że oczywiście zaraz będziemy  głosować  ten budżet tylko 
chcę też przypomnieć tym  wszystkim i Panu Wójtowi, że Komisja jedna była przeciw, jedna osoba się 
wstrzymała na jednej Komisji z pięciu członków, a na jednej Komisji były tylko dwie osoby, czyli była w 
50% składzie i praktycznie wiadomo, że te osoby które nie były na komisjach  to nie mają głosu w tym 
momencie,  ale to są także moje uwagi. Niemniej jednak przystępujemy do głosowania nad projektem 
uchwały budżetowej na rok 2016. 
Adwokat Paweł Zieliński wyjaśnił, że jeżeli budżet nie zostanie uchwalony do 31 stycznia wówczas 
RIO ustala budżet. Mając na uwadze pozytywną  opinię RIO do projektu budżetu wydaje  mi się, że 
decyzja RIO będzie zgodna z projektem  budżetu.  
e)głosowanie nad projektem uchwały budżetowej: 
Za podjęciem uchwały w wersji dostarczonej Radnym wraz z autopoprawkami wprowadzonymi przez 
Wójta Gminy głosowało 8 Radnych i 6 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XVII/93/2015 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zblewo na 2016r. w załączeniu do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad.8 
Sprawozdanie  z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  w 2015r. odczytał Radny 
p.K. Surówka. 
Sprawozdanie  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony  Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej odczytał  Radny p. S. Fojut. 
Sprawozdanie z działalności  Komisji Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia odczytał  Radny p.J.Czubek. 
Sprawozdania  w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2016r.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVII/94/2015 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2016r. w załączeniu 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Zblewo do współpracy partnerskiej na rzecz 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Zblewo.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. K.Surówka. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr XVII/95/2015 w sprawie przystąpienia Gminy Zblewo do współpracy partnerskiej na rzecz 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny oraz Opieki nad 
Dzieckiem i Rodziną w Gminie Zblewo na lata 2016-2018.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. K.Surówka. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVII/96/2015  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny oraz 
Opieki nad Dzieckiem i Rodziną w Gminie Zblewo na lata 2016-2018 w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych w gminy Zblewo na 2016r.oraz zasad wynagradzania członków Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych . 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. K.Surówka. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVII/97/2015 w sprawie uchwalenia  gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w gminy Zblewo na 2016r.oraz zasad wynagradzania członków Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.13 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania  narkomanii w gminie 
Zblewo na 2016r.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. K.Surówka. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XVII/98/2015 w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania  narkomanii w 
gminie Zblewo na 2016r. w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.14 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. K.Surówka. Stanowi 
ono   załącznik do niniejszego protokołu. 
p.T.Boszka zapytał, jaka była procedura uchwalania  nazwy ulicy, bo było za Wójta Trawickiego  
dobrym przyjętym prawem było, że najpierw jest zebranie wiejskie na terenie danej wsi, a takiego w 
Pinczynie nie było.   
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że rada solecka złożyła stosowny wniosek i procedura 
jest takowa, że Rada Gminy uprawniona do nadawania nazw ulicom, placom w ogóle nie musi  żadnej  
procedury mieć. Natomiast ukłonem w stosunku do mieszkańców jest absolutnie konsultowanie tych 
nazw.   
p.I.Szulkowska –sołtys wsi Pinczyn wyjaśniła, że wszystko odbyło się zgodnie z procedurą ponieważ 
przyszli mieszkańcy  z wnioskiem, który mają zamieszkiwać ową ulicę i wnioskowali żeby taka nazwa 
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była. Zrobiliśmy zebranie moich i moich radnych, wszyscy byli za, mieszkańcy za, złożyliśmy wniosek i 
jest nazwa jaką sobie mieszkańcy życzą ci, którzy tam będą mieszkać.  
Radny p.K.Niemczyk jako członek rady sołeckiej dodał, że  nazwa ulicy jest podobna do tych nazw, 
które tam się mieszczą w okolicy. Jest tam Spokojna, Przytulna, Przyjazna i mamy ulicę Pogodną, 
czyli w tym rewirze się mieści ta ulica. 
p.T.Boszka poprosił, aby w trybie wyjaśnienia dla obecnych tutaj i dla  niego podać, gdzie to w ogóle 
jest, żeby uświadomić mieszkańców gdzie ta ulica będzie się znajdowała.   
p.K.Niemczyk odpowiedział, że koło tego nowego osiedla, jest to boczna ulica od ul.Bocznej, jest to ta 
ulica, gdzie są działki p.Sobola.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVII/99/2015 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.15. 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. K.Surówka. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia ,Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony  Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 
Stanowiska w  załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.S. Fojut odczytał z gazety sołeckiej, że budowa chodnika w pasie drogowym drogi 
powiatowej jest zadaniem własnym powiatu, a nie gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na pewno zadania przy drogach powiatowych,  
wojewódzkich, czy krajowych są zadaniami gestorów tych dróg, ale mieszkańców, osoby 
przyjeżdżające  do nas, obserwujące naszą gminę, to ci nie zastanawiają się czy to jest ulica gminna, 
powiatowa, wojewódzka, krajowa, czy prywatna. Oni, mieszkańcy chcą mieszkać przy ładnych 
ulicach, chcą swoich gości przyjeżdżających też witać na ładnych ulicach, w ładnym otoczeniu i stąd 
wynika ta pomoc.    Bardzo dobrze się stało to, że  wczoraj nastąpiło spotkanie części Radnych  z 
reprezentacją Zarządu Powiatowego w osobie Pana Wicestarosty Kazimierza Chyły, który pewne 
deklaracje tam złożył, bo rozumiem że był do tych deklaracji umocowany, a pro po  Borzechowa, a pro 
po ul.Gajowej w Pinczynie  i przyszłych ewentualnie chyba Mostowej też  tam padły jakieś może nie 
były umocowane, bo to wykracza poza 2016 do tych i że wspólne inwestycje będą. Myśmy dość dużo 
wydali pieniędzy  na te chodniki w tym roku przede wszystkim, tych które są  przy drogach  
powiatowych i ten kawałek przy wojewódzkiej i to też może boleć Radnych i mieszkańców to, że 
powinien to zrobić Powiat, ale pytanie jak długo by się na te ulice czekało. Moje osobiste stanowisko  
jest takie,  że szkoda że przy drodze wojewódzkiej tej która jest 214 nie zrobiono chodnika powiedzmy  
od wjazdu na osiedle dalej  w stronę torów kolejowych, bo tam nie ma go wcale, a tu był brzydki, ale 
był i tutaj akurat ten kierunek bym widział. Natomiast ponieważ tam nie były wykupu gruntu i planów to 
podjęta została decyzja przez organ wykonawczy  o wykonaniu tego chodnika, remontu tego chodnika 
i tak to wygląda.   
Radny p.J. Czubek powiedział, że bardzo się cieszę że takie co jest i teraz zostało zorganizowane to i 
są deklaracje z Powiatu, natomiast część już jednak inwestycji  została zrobiona przez gminę naszą w 
większości   z pieniędzy gminnych. Prosiłbym na przyszłość, żeby może najpierw  negocjować a 
później robić, bo  tak samo czekają nasi mieszkańcy na tych osiedlach, gdzie mamy tylko i wyłącznie 
drogi gminne i też chodniki chcą, drogi gminne mieć zrobione i tam, mnie się wydaje, możemy 
zainwestować nawet środki ze swoich 100% pieniędzy. Prosiłbym na przyszłość, żeby najpierw 
negocjować, a później może realizować.    
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że to jest bardzo słuszny kierunek, że trzeba negocjacji ze 
wszystkimi stronami i z krajówką. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że ponieważ od przyszłego roku 2016 będą  obowiązywały  nowe zasady 
współfinansowania  inwestycji powiatowych, w tym roku 16 grudnia Wójt zwrócił się do Powiatowego 
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Zarządu Dróg odpowiadając na pismo dotyczące przyszłych inwestycji. Myśmy zgłosili wstępnie do 
realizacji na rok 2016  osiem inwestycji, żeby je współfinansować i realizować dalej. Dwie nawet na 
rok 2017, między innymi to co Pan Stanisław Fojut mówił, żeby załatwić sprawę tego chodnika przy 
moście w Karolewie, między innymi. To  jest  jedna z tych ośmiu inwestycji. Wygląda to tak, że Powiat 
w tej chwili  zdecydował, wskutek między innymi działań gmin, aby od przyszłego roku  finansować w 
25 %  inwestycje, a gminy w 75%, bo takie mniej więcej są proporcje. A to co Pan Radny mówił to  
jeszcze  tam gdzie myśmy realizowali te inwestycje, to były przede wszystkim remonty, tam gdzie 
można było to robić na zgłoszenie. Jedyna inwestycja na pozwolenie na budowę to była budowa 
chodnika Pinczyn- Zblewo na odcinku 273m, bo tam mieliśmy pozwolenie na budowę.  
Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy pozwolenie na budowę było tylko na te 273m, nie na 
całość? 
Pan Sekretarz odpowiedział, że to  jest pierwszy etap.  
Przewodniczący Rady Gminy  zapytał jeszcze raz, czy pozwolenie było na całość, czy na pierwszy 
etap? 
Pan Sekretarz odpowiedział, że na pierwszy etap.  
Przewodniczący Rady Gminy  powtórzył, że pozwolenie na budowę na pierwszy etap . 
Pan Sekretarz to potwierdził.  
Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący Rady Gminy   zaznaczył, że jednocześnie  ta 
uchwała  uchyla uchwały podjęte 2 grudnia, ale ta uchwała jest jakby uchwałą doprecyzowującą z 
uwagi na to, że w tamtej uchwale wkradły się błędy. 
Adwokat p.Adam Gautier wyjaśnił że nie tak a inaczej,  nazwy inwestycji nie były wystarczająco  
precyzyjne, były bardziej ogólne a teraz są bardziej szczegółowe,   teraz są tak szczegółowe jak były 
w projekcie.  
Przewodniczący Rady Gminy  dodał, że szkoda, bo tak Rada Gminy  praktycznie nie ma miesiąca 
jeszcze już zmienia tą uchwałę i to też rzutuje na  wizerunek trochę.  
Pan  Sekretarz doprecyzowując powiedział,  że tutaj chodziło również o wykup gruntów pod chodnik 
Pinczyn – Zblewo i tutaj pragniemy wyjaśnić, że wkradły się też omyłki pisarskie w nazwisku 
właściciela, zamieniono literki „s” na „ z” lub odwrotnie i w tej chwili trwa też  procedura prostowania tej 
sprawy. Tak jak też powiedział tutaj  p.Adam  chodziło o ujednolicenie nazewnictwa, właściwe 
doprecyzowanie. Państwo spojrzą sobie w zapisy paragrafu 2 ust. 1, chodzi o doprecyzowanie 
długości, na  czym polegała inwestycja. 
p.R.Gollus dodała, że służebność mieszkania na gruncie właściciela od którego kupowaliśmy grunt, 
ziemię pod chodnik miał jego brat i u brata wystąpiło w nazwisku  „z” zamiast „s”. Co prawda brat nie 
żyje, ale musimy to sprostować, żeby wykreślić tą służebność. Grunt jest wykupiony, ale służebność 
jeszcze nie jest wykreślona.    
Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XVII/100/2015 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.16 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
Odpowiedzi zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu. 
 
Ad.17 
Wolne wnioski i zakończenie.  
Radny p.S. Fojut poinformował, że na Komisji Rolnictwa był punkt dotyczy przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania. Wójt mówił, że z Wójtem to nie było 
konsultowane więc mam takie pytanie: czy dany pracownik sam przygotowuje bez  Wójta wiedzy taki 
projekt uchwały np. o tym przestrzennym zagospodarowaniu, czy to jest konsultowane z Wójtem? 
Wójt  Gminy  odpowiedział, że to nie było do końca sprecyzowane, konsultacje były wcześniej 
przeprowadzone, zdecydowanie wcześniej, natomiast chcieliśmy żeby tutaj w sposób taki optymalny, 
miarodajny,  bo te uzasadnienia Pana Przewodniczącego i Rady były słuszne i chcielibyśmy to 
jeszcze doprecyzować.   
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p.H.Modrzejewski zapytał, czy chodnik przy ul. Mostowej w Pinczynie będzie budowany w przyszłym 
roku, czy nie będzie?  
Wójt Gminy odpowiedział, że jest przyjęty w najważniejszych zadaniach i potrzebach inwestycyjnych 
na 2016r. - projekt, a realizacja w 2017r. bo  jest to długi odcinek. 
p.H.Modrzejewski dodał, że 70 podpisów mamy zebrane i chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców  
Wójt Gminy powtórzył, że  jest przyjęty do realizacji. 
p.B.Sarnowski podziękował Panu Wójtowi za odwodnienie wioski Mały Bukowiec. Poprosił również o 
zajęcie się sprawą jeziora, aby było no przepływowe, bo wtedy to będzie zadaniem Państwa.   
Poprosił, aby się tym tematem zająć, zorganizować spotkanie, bo będzie zalana gmina. 
p.T.Boszka  poinformował, że chciałby na ręce Pana Wójta złożyć wyrazy serdecznego 
podziękowania za realizację chodnika między Pinczynem a Zblewem, rozpoczęcie tej całej procedury 
inwestycyjnej pomimo niezwykłych trudności, Pan Wójt wie jakie  były, ja też, że udało się to 
zrealizować. Dziękuję  również za realizację nawet z naddatkiem naszych wniosków, jak jeszcze 
byłem sołtysem, o modernizację chodników na ul. Głównej, przy drodze powiatowej. Dziwię się, że  
mogły paść na sesji jakiekolwiek oskarżenia względem Wójta, że zagraża bezpieczeństwu 
finansowemu taka działalność polegająca na pomocy mieszkańcom. Tam ludzie, jedna ze starszych 
osób skręciła sobie nogę, więc cieszę się bardzo że Pan Wójt podjął tę decyzję i wykonał 
modernizację tego chodnika i nie tylko tych, ale również i w innych miejscowościach. Dziwię się też 
niektórym Radnym, którzy nawet dzisiaj próbowali zarzucać,  że Wójt realizuje zadania nie za swój 
samorząd. To po co Oni tutaj siedzą, jeżeli  to i tak jest dla ich mieszkańców, bo wydaje mi się że  
Karolewo jak żadna inna miejscowość leży przy drodze powiatowej.  Natomiast w jakimś charakterze 
podzielam zdanie Pana Przewodniczącego, że Wójt powinien dbać o wszystkie miejsca na terenie 
gminy, a nie tylko tam gdzie jest rubryczka  „ droga gminna”, czy „lokalna”. 
Radny p.S. Fojut podziękował bardzo serdecznie Pani Sołtys z Pinczyna za jabłka, którymi się 
podzieliła z sołectwem Karolewo i dodał, że wszyscy mieszkańcy otrzymali te jabłka. 
p.E.Zalewski poprosił, aby kupić kilka mikrofonów, aby było słychać  wszystkich zabierających głos. 
Następnie zapytał, kto jest odpowiedzialny za oznakowanie dróg we wiosce, gmina, policja? Poruszył 
sprawę oznakowania przy biedronce, znaku koło straży odnośnie wjazdu na plac 700-lecia, koło 
sklepu monopolowego, koło plebanii odnośnie parkowania samochodów. 
Radny p.M. Jankowski wyjaśnił, że w Polsce obowiązuje ruch prawostronny, zatrzymywanie pojazdu 
jest dopuszczalne na drodze przy jej prawej krawędzi. W uzasadnionych przypadkach dopuszcza się 
parkowanie pojazdu przy lewej krawędzi  i w tym przypadku kierowca jest zobowiązany, jeżeli 
decyduje się na parkowanie po lewej stronie, jest zobowiązany upewnić się, czy  ten odcinek na 
którym parkuje nie jest objęty zakazem zatrzymywania. A zatem, albo przejedzie się do najbliższego 
skrzyżowania i zawróci i zobaczy czy taki znak jest, albo zaparkuje i przejdzie się pieszo sprawdzić, 
czy taki znak jest. Nie ma obowiązku żeby stawiać znaki po jednej stronie, zwrócony w jedną i drugą 
stronę. Ponieważ mamy ruch prawostronny i parkowanie powinno się odbywać po prawej stronie. 
Jeżeli zaś chodzi o  zakaz zatrzymywania się, to jeżeli stoi zakaz zatrzymywania się przy drodze, to 
oczywiście on obowiązuje na drodze, na chodniku, na poboczu jeżeli nie ma innych informacji pod 
znakiem. Jeżeli pod znakiem będzie informacja „nie dotyczy chodnika” , na chodniku można. Jeżeli nie 
ma informacji to zakaz obowiązuje na drodze, na chodniku, na poboczu.  
p.W.Kulas poinformował, że Pan Sarnowski wspomniał o sytuacji jeziora Ostrowitego,  które jest 
jeziorem nie przepływowym i może być kupione przez prywatną osobę. Jest prośba o zorganizowanie  
spotkanie w tej sprawie.   Poinformował również, że brakuje jednej lampy przy p.Dąbrowskim i myśli, 
że to będzie w przyszłym roku zrealizowane.  Dodał również, że  na jego ulicy mieszka p.Wesołowski 
Sławomir, który mam małe dzieci i ta ulica też jest niedoświetlona.  
p.R.Gollus wyjaśniła, że  półtora miesiąca temu przygotowała pismo dla mieszkańców wsi Mały 
Bukowiec do administratora obecnego tego jeziora, czyli do Starosty Starogardzkiego o 
przekwalifikowanie tego rurociągu  na ciek podstawowy i w związku z tym chyba Pan sołtys  wysłał. 
Na dzisiaj nie ma potrzeby organizowania spotkania, bo to pismo na pewno też dotrze do dyrektora 
Zarządu Melioracji.   
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy to znaczy, że administratorem jeziora jest Starostwo? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że na dzisiaj Starosta. 
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Przewodniczący Rady Gminy odnośnie lamp wyjaśnił p.Kulasowi, że pracowała taka komisja i 
przygotowała zestawienie i tam te lamy są umieszczone, koło p.Albina Dąbrowskiego i w kierunku 
p.Sławka Wesołowskiego.  
p.W.Kulas dodał, że odnośnie tego o czym p.Rita mówiła to takie spotkanie było w Powiecie, ale 
p.Andrzej Szerejko nie był na tym spotkaniu i On prosi o takie spotkanie . 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że procedura powinna być formalna, czyli mieszkaniec, sołtys, 
sołtys- gmina, Rada. Dobrze że takie głosy społeczne są, które  ostrzegają, taki czynnik obywatelski. 
p.H.Świadek  – Radny Rady Powiatu wyraził swoją radość, że doszło do spotkania z wicestarostą. 
Jest to jakby gwarancja na to, że te osiem  inwestycji, które do  końca kadencji mają być zrealizowane 
przy drogach powiatowych, to ja myślę, że one będą zrealizowane. Ja cieszę się i myślę, że w ramach 
PROW będzie realizowana droga  powiatowa  ul. Szkolna  w  Borzechowie  i wyrażam też nadzieję i  
będę się  starał pomagać, aby rzeczywiście ta inwestycja szła aż do berlinki. Następnie w imieniu 
wszystkich Radnych Rady Powiatu złożył wszystkim najserdeczniejsze życzenia noworoczne, a 
Wójtowi Gminy złożył serdeczne podziękowania za możliwość odbywania w Zblewie bezpłatnych 
szkoleń rolniczych.  
Przewodniczący Rady Gminy  dziękując w imieniu Rady Gminy powiedział: Korzystając z okazji 
chciałbym  Wszystkim Państwu podziękować za ten rok wytężonej i ofiarnej pracy. Szczególne 
podziękowania za trud składam  Radnym Rady  Gminy Zblewo, Wójtowi Gminy Zblewo p. Arturowi 
Herold, skarbnikowi p.Hannie Puttkammer, sekretarzowi p.Danielowi Szprędze oraz wszystkim 
pracownikom Urzędu Gminy i podległych mu jednostek. Dziękuję również sołtysom,  Kołom Gospodyń 
Wiejskich, Ochotniczym Strażom Pożarnym, społecznościom szkolnym, stowarzyszeniom, Radzie 
Gospodarczej przy Wójcie Gminy Zblewo, członkom i aktywistom Ludowych Zespołów Sportowych, 
animatorom kultury i wszystkim innym osobom. To wasza wytężona praca i społeczne zaangażowanie 
przyniosły owoce w postaci wielu dokonań oczekiwanych przez mieszkańców Gminy Zblewo. Ważne 
jest zarówno to co materialne  czyli chodniki, place zabaw, ścieżki rowerowe, drogi, jak i to co 
duchowe – wszystkie spotkania integracyjne, festyny, pikniki, zawody sportowe  organizowane przy 
Państwa udziale i  udziale Urzędu Gminy. Przed nami kolejny niełatwy 2016rok.  Niech będzie on 
okresem dalszych waszych sukcesów na wszystkich płaszczyznach życia, zarówno zawodowej jak i 
osobistej. Niech zawsze towarzyszy Państwu miłość i pokój, gdyż wtedy w moim przekonaniu 
uzyskujemy najlepsze wyniki i pokonujemy wszelkie trudności. Proszę z tego miejsca żeby życzenia, 
jako życzenia od Rady Gminy przekazać też wszystkim swoim najbliższych, rodzinom, sąsiadom, 
przyjaciołom z terenu nie tylko gminy Zblewo, żeby  oni też byli  udziałem tego co tutaj przy naszej 
pracy Rady Gminy, Urzędu Gminy na czele którego stoi Wójt pan Artur Herold jest dokonywane. 
Często to się odbywa w obliczu spolaryzowanych opinii, często nawet jesteśmy mocno 
zantagonizowani, ale wypracowywane są w demokratyczny sposób decyzje, które później służą 
wszystkim mieszkańcom.. W związku z tym niech ten przyszły 2016 będzie rokiem dla Wszystkich 
Państwa rokiem takich nadziei, rokiem spełnienia wszystkich oczekiwań i wszystkich życzeń.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 18.20, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XVII Sesję 
Rady Gminy Zblewo. 
Integralną częścią protokołu jest płyta cd oznaczona : XVII sesja-29.12.2015r.” 
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